

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 498b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

The Congress launches a network of European cities for the integration of migrants

Strasbourg, 08.09.2006 - The Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe, in partnership with the City of Stuttgart and the European Foundation for the Improvement of Living and Working Conditions, is launching a network of European Cities for Local Integration Policy (CLIP).

The CLIP network, which will bring together more than 25 European cities, will seek to evaluate local policy and practice as regards migrants in order to come up with responses based on the sharing and analysis of experiences. The partner cities will be able to use as a basis the tools set up within the network: case studies in fields relating to the cities' integration policies, systematic evaluation of their policies and practice in this respect and comparative analysis of the activities undertaken by other cities.

Ian Micallef, President of the Chamber of Local Authorities of the Congress, will attend the network launch conference, which will take place in Dublin on 11 September 2006. He announced that the network would help to improve the situation of migrants in European cities and effectively enhance their participation and integration on a lasting basis.

More information

Le Congrès lance un Réseau des villes européennes pour l'intégration des migrants

Strasbourg, 08.09.2006 – Le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe lance, en partenariat avec la Ville de Stuttgart et la Fondation européenne pour l'amélioration des conditions de vie et de travail, un Réseau de villes européennes pour une politique d'intégration locale (Cities for Local Integration Policy - CLIP).

Le Réseau CLIP, qui réunira plus de 25 villes européennes, vise à évaluer les pratiques et politiques locales concernant les migrants afin d'apporter des réponses fondées sur le partage et l'analyse des expériences. Les villes partenaires pourront se baser sur les outils mis en place dans le cadre du réseau : études de cas dans des domaines liés à leur politique d'intégration, évaluation systématique de leur pratique et politiques en la matière, analyse comparative avec les activités entreprises par d'autres villes.

Ian Micallef, Président de la Chambre des pouvoirs locaux du Congrès, participera à la conférence de lancement du Réseau qui aura lieu à Dublin le 11 septembre 2006. « Ce réseau contribuera à améliorer la situation des migrants dans les villes européennes et à renforcer leur participation et intégration de façon efficace et durable » a-t-il déclaré.

Plus d'informations

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.